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Zpravodaj města Břeclavi

Veleskok zajistil Juškovi stříbro na Evropě

Premiér se zajímal o vyčištění Bořího lesa

Do f i ná le  se 
dosta l jen těsně 
(779  cm). Pak ale 
předvedl něco, co 
čekal asi jen má-
lokdo. Mladý dál-
kař Radek Juška, 
kterého ještě před 
dvěma lety trénoval 
na břeclavské Lo-
komotivě Zbyněk 
Chlumecký, si letem 
810 cm zajistil stříb-
ro na pražském ha-
lovém mistrovství 
Evropy v  atletice. 
Atletovi je přitom 
teprve 22 let.  

Na konci března zavítal stří-
brný Juška také mezi mladé 

břeclavské at lety. Pro desít-
ky dětí z  atletické přípravky je 

dálkař velkým vzorem a  moti-
vací do dalšího snažení. Přímo 

na oválu nejprve 
skokan odpovídal 
na všetečné otázky 
dětí, nejvíce však 
všechny fascino-
vala jeho mohutná 
stříbrná medaile. 
A  nejbližší plány 
atleta? Samozřejmě 
potvrdit svoji for-
mu na blížícím se 
mistrovství světa 
v Pekingu, na kte-
ré se dostal právě 
díky svému stří-
brnému velesko-
ku. V  současnosti 
jej pod hlavičkou 

pražského Olympu trénuje Josef 
Karas.                                       (dav)

Padesát milionů korun na pět 
set hektarů lesa. Premiér České 
republiky Bohuslav Sobotka za-
vítal na konci března na Břec-
lavsko. Jeho první kroky vedly 
na Polesí Valtice, kde se v  do-
provodu ministra vnitra Milana 
Chovance, poslance Jiřího Petrů 
a místostarostů Břeclavi Jarosla-
va Války a Zdeňka Urbana setkal 
se zástupci Lesů České republiky 
a Policie České republiky. 

Premiér především ocenil, 
že se Lesy ČR ujaly dlouho ne-
řešeného problému. „Lesy se 
k  problému postavily aktivním 
způsobem a rozhodly se věnovat 
peníze na to, aby se podařilo sa-
naci dokončit. Investice byla ne-
zbytnou součástí, abychom byli 
schopní nalézt reálné řešení,“ 
sdělil premiér Sobotka. „Proble-
matika je zde vážná. Vláda na-
šla peníze a  model, jak vyčistit 

zhruba 500 hektarů lesa, odkud si 
lidé stále odnášejí munici domů. 
Máme pět smrtelných úrazů. Po-
stup prací bude podle toho, jak se 
Lesům ČR podaří vysoutěžit fir-
mu. Na trhu je jich asi 16, takže 
lze očekávat, že zájem bude. Dou-
fám, že začneme letos na podzim 

a zhruba do deseti let se podaří 
munici z  lesa odstranit,“ uvedl 
ministr vnitra Milan Chovanec. 
Jak doplnil, policejní pyrotechni-
ci budou na místě. „Budou muni-
ci přebírat a  likvidovat. Část na 
místě a část odvezou mimo oby-
dlené oblasti,“ dodal.

Lesy ČR už začaly ve spolu-
práci s ministerstvem vnitra a ze-
mědělství připravovat podklady 
k veřejné zakázce na asanaci úze-
mí. „Boří les rozdělíme na men-
ší celky, o které se bude soutěžit 
v dílčích veřejných zakázkách. Na 
konci června bychom chtěli znát 
prvního dodavatele prací,“ uvedl 
správní ředitel Lesů ČR Igor Kalix
s tím, po zkušenosti s úvodní za-
kázkou vypíší další. 

Místostarosta Jaroslav Válka 
požádal premiéra i ministra vnit-
ra o zřízení koordinační skupiny. 
„Chceme se všemi subjekty spo-
lupracovat a  vědět, co se právě 
děje. I sedmdesát let po válce je 
les plný munice. Jsme na území 
Lednicko-valtického areálu, jez-
dí sem tisíce turistů a my chce-
me mít les bezpečný,“ prozradil 
a dodal, že je velmi rád, že práce 
brzy začnou.

 (ewi)

Od 1. 4. (do 31. 10.)
přechází sběrný dvůr
společnosti TEMPOS

v Břeclavi na „letní režim“
Otevřeno je denně

(kromě neděle)
od 8 do 17 hodinwww.alcaplast.cz

Na Facebooku 
města Břeclavi naleznete 

mnoho snímků
a fotoreportáže z akcí 

ve městě
Na úvodní straně

www.breclav.eu klikněte 
na modrou ikonu „F“

www.ED-FOTOATELIER.cz

Chcete vědět více
o městské policii 

v Břeclavi?
Navštivte

webové stránky

www.mpbv.cz
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Společně s  nástupem teplej-
ších dnů se naplno rozběhly také 
investiční akce v  Břeclavi. Jed-
nou z  nejdůležitějších akcí jara 
je předláždění úseku stávajících 
asfaltových chodníkových ploch 
na ulici Jana Palacha a  stavební 
úpravy železobetonových per-
gol. „Úpravy přispějí ke komfortu 
obyvatel města. Stávající parko-
viště bude mít rozšířený vjezd. 
Pokud tedy budou auta současně 
vyjíždět i vjíždět, vyhnou se bez 

toho, aniž by hrozila kolize. Do-
savadní vjezd bezpečný průjezd 
dvou vozidel současně neumož-
ňoval,“ vysvětluje místostarosta 
Břeclavi Jaroslav Válka. Kromě 
toho budou odstraněny ostrůvky, 
které oddělovaly jednotlivá stá-
ní a  rovněž parkování zbytečně 
komplikovaly. Parkoviště se navíc 
propojí s dalším revitalizovaným 
prostorem k parkování, které těs-
ně sousedí s autobusovou zastáv-
kou u Shopping centra.

Z měn doznají  i   chod n í-
ky v  úseku od Tropi baru až 
k  Shopping centru. „Stávající 
lité chodníky nahradí dlažba. 
Chodníky se navíc rozšíří. Ne-
bude tak docházet k tomu, aby 
kola ve stojanech výrazně za-
sahovala do prostoru pro pěší, 
jako tomu bylo dosud. Stojany 
na kola samozřejmě budou i na 
nových chodnících,“ pokračuje 
místostarosta. Z  bezpečnost-
ních důvodů se opravují rov-

něž železobetonové pergoly. 
Do budoucna se přitom počítá 
s tím, že na nich poroste zeleň. 
„Celá revitalizace této velmi 
frekventované části Břeclavi 
by měla být hotova do konce 
května. Věřím, že mírná ome-
zení a komplikace, které sebou 
nese každá podobná investice, 
plně vynahradí zvýšení násled-
ného komfortu pro pěší i řidi-
če,“ doplnil. 

(dav)

Bezmála šedesát poslucha-
čů Senior-Akademie Bezpečí 
Městské policie Břeclav obdrželo 
v březnu osvědčení o úspěšném 
absolvování rozšířeného kurzu 
tohoto vzdělávacího projektu. 
Certifikát jim za město Břeclav 
předal místostarosta Jaroslav 
Válka a  velitel městské policie 
Stanislav Hrdlička. Absolventi 
akademie mají za sebou téměř 
pětiměsíční maratón přednášek 
a  kurzů, které měly prohloubit 
a rozšířit jejich znalosti a doved-
nosti získané v základním cyklu, 
který se konal v prvním pololetí 
loňského roku.

Senioři absolvovali řadu před-
nášek a  kurzů zaměřených na-
příklad na zvyšování finanční 
gramotnosti, nebezpečí manipu-
lativních technik a  sektářského 
jednání, záchranu tonoucího ze 
břehu, počítačovou gramotnost 
nebo sebeobranu. Cílem akade-

mie bylo učinit ze seniorů sebe-
vědomější a informované občany, 
kteří nebudou ke svému věku tak 
snadnou obětí pachatelů různých 
druhů protiprávních jednání.

Místostarosta Válka navštívil 
během tohoto dne i  schůzi Sva-
zu tělesně postižených. V Domě 

školství jim sdělil, že se na něj 
mohou kdykoliv obrátit se svý-
mi problémy a  velmi rád bude 
i nadále navštěvovat schůze, aby 
se dozvěděl, co seniory a tělesně 
postižené v Břeclavi trápí. 

Druhý ročník Senior-Akade-
mie Bezpečí zahájí Městská po-

licie Břeclav na přelomu dubna 
a května tohoto roku. Přihlášky 
k účasti mohou zájemci zasílat do 
10. dubna 2015 na elektronickou 
adresu vera.krivankova@breclav.
eu, nebo svou účast zaregistrovat 
při osobní návštěvě služebny MP 
Břeclav v ulici Kupkova 3.     (zno)

Opravy v centru: Nová dlažba i širší chodníky

Sebeobrana a počítače: Strážníci vzdělávali seniory

Hlavním tématem 
březnové návštěvy pre-
miéra Bohuslava Sobot-
ky na břeclavské radnici 
byl obchvat. „Hlavní 
prioritou města je po-
kračování v  přípravě 
obchvatu. Dnes s námi 
byl i  náměstek minis-
tra dopravy a  myslím, 
že jsme z pohledu stát-
ní správy i  vlády při-
praveni udělat všechno 
pro to, aby se podařilo urych-
lit přípravu výstavby obchvatu 
Břeclavi. Je evidentní, že místní 
dopravní situace si to vyžaduje, 
ale samozřejmě ještě hodně věcí 
zbývá udělat. Co pokládám za 
důležité, aby se zrychlily výkupy 
pozemků v trase obchvatu,“ uve-
dl k dopravě ve městě premiér.

Návštěvu ocenili i představi-
telé města, kteří přijali premiéra 

a další hosty na radnici. „Návště-
vy premiéra si hluboce vážíme. 
Zajímá se o věci, které město tíží. 
Tedy Boří les a  obchvat,“ pro-
zradil starosta Pavel Dominik. 
Premiér odpoledne ještě zavítal 
v doprovodu vedení města do do-
mova seniorů. Bohuslav Sobotka 
zmínil, že senioři jsou rozhodně 
v centru zájmu současné vlády. 

(ewi, foto dav)

Debata o  obchvatu Břeclavi, 
ale i možnosti čerpání dotací na 
zlepšení průjezdu městem. Pod-
pora sportu i  kultury, ale také 
problematika protipovodňových 
opatření a  nevybuchlé munice 
v Bořím lese. Do Břeclavi zavítal 
na svoji první hejtmanskou ná-
vštěvu po podzimních obecních 
volbách hejtman Jihomoravské-
ho kraje Michal Hašek. Kromě 

návštěvy radnice otevřel v  Ne-
mocnici Břeclav nově zrekonstru-
ované prostory záchranné služby. 
Se starostou Břeclavi Pavlem Do-
minikem a krizovým tajemníkem 
také navštívil Bulhary, kde před 
půl rokem došlo k sesuvu svahu. 
Hejtman obci v našem správním 
obvodu přislíbil krajskou podpo-
ru 5 milionů korun.

(ewi, foto dav)

Premiéra zajímal 
obchvat i důchodci

Hejtman slíbil podporu
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Za necelé dva měsíce se ote-
vře letní koupaliště. Když na-
stoupí tropické teploty, tak 
i  dřív. V  případě, že budou 
Břeclavany sužovat „třicítky“ 
dříve než v  červnu, je Tereza 
Břeclav připravena reagovat 
a  koupaliště otevřít. „Všech-
ny přípravy budeme směřovat 
k  tomu, aby kolem 20. května 
bylo koupaliště připraveno. 
Pokud tedy začnou tropické 
teploty například v  polovině 
května, nic nám nebude bránit 
v  tom, abychom koupaliště co 
nejdříve otevřeli,“ říká vedou-
cí provozu letního koupaliště 
a  krytého bazénu Alexander 
Herman s  tím, že předběžné 
oficiální datum otevření je sta-
noveno na 1. června. 

Letní koupaliště pro návštěv-
níky připravilo i  několik novi-
nek. „Od letošní sezony zavedeme 
rodinné vstupné. To bude stát 
165 korun a vyplatí se tak rodi-
nám se dvěma nebo třemi dětmi. 
Chtěli bychom také atmosféru na 
koupališti více oživit. Tedy po-
řádat pravidelné akce, kterých 
by se ujali animátoři.“ vysvětlu-
je Herman. 

Zdarma opět pojede i  tobo-
gán, bezplatná bude aquazum-

ba nebo power jóga. Břeclavská 
Tereza chce prodloužit letní se-
zonu, proto letos v  jejím závěru 
otevře krytý bazén. „Krytý bazén 
se uzavře k 30. 6. a údržba bude 
probíhat asi do poloviny srpna. 
V případě, že ke konci letní sezo-
ny budou dny stále teplé, ale noci 
už budou chladné a teplota vody 
v bazénech koupaliště klesne, ote-
vřeme vstup do krytého bazénu 
z  areálu koupaliště. Lidé se tak 
budou moci slunit a užívat si teplé 
vody krytého bazénu,“ doplňuje. 

Otevření letního koupaliště 
předchází náročná údržba. „Kaž-
doročně před sezónou obnovuje-
me nátěry bazénů, loni jsme navíc 
museli kvůli nevyhovujícímu 
stavu provést generální opravy 
několika čerpadel. Vždy se také 
kontroluje celá filtrační soustava, 
aby se v sezoně předešlo kompli-
kacím,“ dodává Herman. 

Letos se zvýší také bezpeč-
nost na letním koupališti. Přispějí 
k tomu hlídky městských policis-
tů, které budou prostory koupa-
liště procházet několikrát denně. 
S  bezpečností souvisí i  novinka 
v podobě skříněk, do kterých si 
lidé budou moci uzamknout své 
cennosti.                  (dav)

Vážení obyva-
telé Břeclavi,

k o n e č n ě 
po mírné, ale 
dlouhé zimě 
n a s t u p u j e 
ja rn í  poča-
sí. Souběžně 
s   t í m  t a k é 
v Břeclavi po-

myslně otevřeme sezónu nejen 
cyklistickou. Dovolte mi proto 
pozvat Vás na tradiční Otevírá-
ní Lichtenštejnských stezek, na 
které letos vyjedeme 2. května. 
Startuje se opět od poštorenské-

ho kostela a  cyklisté si mohou 
vybrat kratší patnáctikilomet-
rovou trasu nebo delší padesáti-
kilometrovou, která vede mimo 
jiné i přes Janův hrad. Právě cy-
klotrasa Kančí oborou z Břeclavi 
do Lednice se zastávkou u Janova 
hradu se těší velké oblibě i mimo 
sezonu. Zatímco loni se lidé kvůli 
poničenému mostu na Janohrad 
z cesty v Kančí oboře nedostali, 
letos už si cyklisté vychutnají ce-
lou trasu. K  Janovu hradu totiž 
vede most nový. 

Kulturních i sportovních akcí 
nabídne Břeclav v  nadcházející 

sezoně skutečně mnoho. Týden 
po symbolickém otvírání ste-
zek se příznivci zlatavého moku 
a  dobré hudby mohou těšit na 
Slavnosti břeclavského piva, kte-
ré pořádá místní pivovar. Part-
nerem akce je i  město Břeclav. 
Finišujeme také s přípravami ob-
líbených Moravských dnů, které 
po letech odmlky znovu zpestří 
břeclavské podzámčí. Na konci 
června tak pro Břeclavany a přes-
polní přichystáme dvoudenní 
akci plnou zábavy pro všechny. 
Zatímco první den bude patřit 
především přehlídce pivovarů, 

country a  rocku, druhý morav-
ský den se více zaměří na víno 
a folklor. Pivní nadšenci však bu-
dou moci ochutnávat tekuté zlato 
po oba dny.

Kromě větších akcí mohou 
lidé navštívit desítky dalších. 
Pozvánky na ně naleznete nejen 
v Radnici, ale také na facebooku 
města Břeclavi nebo v kulturním 
kalendáři na webových stránkách 
města. Věřím, že z letošní pestré 
nabídky si vybere skutečně každý. 

Ing. Pavel Dominik 
Starosta Břeclavi 

Se starostou na téma

Koupaliště v roce 2015: Rodinné vstupné 
a přístup k teplejší vodě i v závěru sezony

Už 165. let uplynulo letos od narození Tomáše Garrigua Masaryka. 
Břeclavští si jej připomněli tradičně u pomníku prvního československé-
ho prezidenta u „žluté školy“, kde se sešly desítky lidí. V delegacích ne-
chyběly významné osobnosti města, památku Masaryka uctilo i vedení 
radnice nebo zástupci Českého svazu bojovníků za svobodu. Čestnou 
stráž drželi členové Klubu vojenské historie Břeclav. 

(dav)

Břeclavané si připomněli 
prezidenta Masaryka

„V případě chladných nocí ke konci sezony se lidem otevře vchod krytého 
bazénu z areálu koupaliště,“ potvrdil vedoucí provozu Alexander Herman.

Upozornění pro obyvatele Břeclavi
Společnost RWE zahájila rekonstrukci plynovodů v ulicích Karla 
Čapka, Fleischmannova, Šilingrova a Denisova. V květnu by měly 
být zahájeny ze strany města Břeclavi postupné opravy chodní-
ků a komunikací v těchto ulicích. Práce budou koordinovány se 
společností RWE  a společností ITSELF, která zde bude pokládat 
trubky pro optické kabely. Prosíme občany o shovívavost při pří-
padných dopravních omezeních nebo dočasně sníženému kom-
fortu dopravy. Děkujeme za pochopení. 
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Novým ředitelem Domova seniorů Břeclav se stal David Malin-
kovič. Chce rozvíjet zařízení po všech stránkách a přispět tak ke 
zvýšení komfortu klientů, který už je nyní na velmi dobré úrovni. 
Mezi jeho priority patří zejména zajištění dostatku aktivit pro se-
niory. Angažovat se ale bude ve všech oblastech tak, aby klienti, ale 
i zaměstnanci domova byli maximálně spokojení.

Už jste se určitě seznámil se 
základními činnostmi a služba-
mi domova seniorů. Jak byste 
hodnotil jeho úroveň? 

Z pohledu úrovně poskytova-
ných služeb je náš domov senio-
rů zcela jistě na vysoké úrovni, 
to ale neznamená, že není co 
zlepšovat. Už moji předchůdci 
započali s  modernizací a  rozši-
řováním služeb, které jsou žáda-
né. Jsme jedním z mála domovů, 
který poskytuje jak pobytovou, 
tak i ambulantní službu a všech-
ny naše služby jsou maximálně 
využívány. 

Je to hlavně díky individuál-
nímu přístupu ke každému uži-
vateli, zjišťujeme potřeby a přání 
klientů, kteří k  nám přicházejí, 
a  pracujeme na jejich naplnění. 
V porovnání s jinými domovy za-
jišťujeme nejenom sociální a zdra-
votní péči, ale také rehabilitaci 
a  logopedii. Širokou nabídkou 
volnočasových aktivit pomáháme 
na zlepšení a  rozšíření možnos-
tí smysluplného naplnění volné-

ho času našich klientů a zároveň 
tím zachováváme jejich dosavadní 
schopnosti i dovednosti.

Co je podle Vás hlavním po-
sláním ředitele této organizace?

Domov seniorů je velice spe-
cifické zařízení, protože naši kli-
enti jsou na něm bytostně závislí, 
je to pro ně domov v tom pravém 
smyslu slova. 

Pracovat zde není jen o kvalit-
ně odvedené práci, ale člověk to 
musí brát i za určitou formu osob-
ního poslání. Na jednu stranu se 
musím starat o efektivní fungo-
vání organizace, ale na stranu 
druhou je potřeba zajistit udrži-
telnost kvality poskytované péče 
našim klientům. Nejenom já, ale 
každý zaměstnanec musí mít cit 
pro chápání psychiky našich kli-
entů, musí mít přirozenou em-
patii, sebekontrolu a  trpělivost. 
Oproti podnikatelské sféře je zde 
nutný úplně odlišný způsob cho-
vání a rozhodování jak vedoucích 
tak ostatních pracovníků.

Co byste rád zlepšil, v čem vi-
díte rezervy? 

Dle mého názoru velmi dob-
ře dokážeme zajistit potřeby kli-
entů, ale jak již jsem se zmínil, je 
také neustále co zlepšovat. Kon-
cepci fungování domova zásadně 
měnit nehodlám, ani není zapo-
třebí. Dílčí organizační změny 
samozřejmě probíhají, ale chci 
se hlavně zaměřit na zajištění 
pestrosti volnočasových a  akti-
vizačních činností. Musíme najít 
způsob většího zapojení veřejnos-
ti do našich akcí, nejenom účastí, 

ale také pomocnou ru-
kou při organizačním 
zajištění. Už nyní spo-
lupracujeme s  někte-
rými školami a spolky 
na pořádání kultur-
ních akcí, ale je potřeba 
tyto aktivity neustále 
rozvíjet. Navázal jsem 
užší spolupráci s měst-
skou knihovnou, Jiho-
moravskou komunitní 
nadací a  komunitním 

centrem Majáček. Připravujeme 
společné projekty, které jednak 
zpestří pobyt našich klientů, ale 
také pomocí dobrovolníků bude-
me více otevřeni veřejnosti. 

Jako každé zařízení tohoto 
typu, i my se potýkáme s nedo-
statkem zdrojů na financování 
další modernizace provozu. Re-
zervu jako takovou vidím v mi-
nimální spolupráci s  místními 
firmami, ale věřím, že časem na-
lezneme projekt, se kterým by 
nám místní podnikatelské pro-
středí pomohlo.                      (dav)

Najít nejlepší místo pro umístění babyboxu v Nemocnici Břeclav. To 
byl cíl jednání místostarosty Zdeňka Urbana a zakladatele babyboxů 
v České republice Ludvíka Hesse. Ti se sešli i s vedením nemocnice, aby 
se pokusili vytipovat nejvhodnější místa, která by splňovala podmínky 
pro babybox. „Naším přáním je, abychom babybox otevřeli už 1. června 
letošního roku. A věřím, že se nám to podaří. Jsme domluvení s paní ředi-
telkou Bambasovou a teď jednáme o financování celého projektu,“ uvedl 
místostarosta Urban s tím, že jednání se účastnila i radní Alena Andě-
lová, která s Ludvíkem Hessem otevírala vůbec první babybox.     (ewi)

Každý pátek si můžete nakoupit čers-
tvé potraviny na farmářských trzích před 
kulturním domem Delta v centru Břec-
lavi. Ty začínají vždy už po osmé hodině 
ranní a trvají až do odpoledních hodin. 
A co zde koupíte? „Na trzích lidé nabí-
zí třeba výborné mléko a mléčné produkty z ekofarem, s prázdnou ale 
neodejdou ani příznivci uzených výrobků. Blíží se navíc sezona, pro-
to zde lidé mohou koupit také ovocné stromky. Až se sezona rozjede, 
rozšíří se samozřejmě i nabídka čerstvého ovoce a zeleniny,“ vysvětluje 
místostarosta Břeclavi Zdeněk Urban. V březnu také strom před kul-
turákem obrostl jitrnicemi. Příště možná poteče i pivo. „Na trzích se 
nabízí kvalitní zboží, občas je potřeba lidi k jejich obhlídce originální 
formou přilákat,“ doplnil místostarosta s úsměvem.          (red)

Hledali místo pro babybox

Trhy jsou v plném proudu

Malinkovič: Chceme seniorům nabídnout více aktivit

CLAS GROUP S.R.O.

VODOINSTALACE
TOPENÍ

Havlíčkova 232/31, Břeclav 4, 691 41
mobil: 776 106 980, e-mail: clas1@tiscali.cz
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Blokové čištění 2015
(duben – zač. května)

Na Valtické 18 – 21    8. 4.
Jungmannova po ul. Čechova   9. 4. 
Na Valtické 21 – 29    15. 4.
Čechova od ul. Břetislavova + Žerotínova  16. 4. 
Na Valtické 31 - 39    22. 4. 
Čechova od Žerotínova po Smetanovo nábřeží  23. 4. 
Na Valtické 50 – 60    29. 4. 
Fintajslova
(pravá strana od Komenského nábř. Po Čermákovu)   5. 5.
Na Valtické 40 – 49    6. 5. 
Sídliště U Splavu (od ul. Kupkova po ul. Haškova) 12. 5.
Na Valtické od MŠ Duhovka po točnu Bors  13. 5. 

V Břeclavi vzniká nová lokali-
ta pro výstavbu rodinných domů, 
kterou bude potřeba pojmenovat. 
Dovolujeme si Vás proto požádat 
o sdělení návrhů na pojmenová-
ní nové ulice. Jedná se o lokalitu 
v Charvátské Nové Vsi u hřiště. 
Na základě této ankety a podně-
tů obdržených v roce 2014 bude 
vybráno několik návrhů k  dal-
ší diskuzi. 

Tvorba názvu ulic musí spl-
ňovat podmínky uvedené v člán-
ku  4. Zásady tvorby uličního 
názvosloví, označování ulic, ve-
řejných prostranství a  číslování, 
které naleznete na www.breclav.
eu v sekci dokumenty – vyhlášky 
a nařízení – jiné (Zásady označo-
vání ulic VP a bud v Břeclavi). Pro 
příklad uvádíme několik podstat-

ných zásad pro tvorbu názvů ulic:
Veřejné prostranství (ulici) lze 

pojmenovat zejména po:
a) starých místních historicky dolo-

žených názvech
b) zeměpisných názvech států, 

zemí, měst, hor, pohoří, řek aj.
c) směru, poloze, vzhledu a charak-

teru veřejného prostranství
d) živé i neživé přírodě
e)  názvech profesí a prospěšných 

lidských činnostech
f) zemřelých osobnostech veřejné-

ho života, zejména těch, které 
měly přímý nebo velmi blízký 
vztah k městu a staly se pro Břec-
lav významnými,

g) významných místních právnic-
kých osobách (institucích, orga-

nizacích, spolcích aj.)
h) významných historických udá-

lostech, zejména těch, které se 
týkaly města

Žádáme Vás tímto 
o  spolupráci a  vyplnění 
této ankety. 

Lokalita Charvátské 
Nové Vsi u hřiště

Váš návrh na název:

…………………………..

Vyplněnou anketu je 
možné odevzdat v  ter-
mínu do 30. 4. 2015 na 
podatelně MěÚ nebo po-
slat e-mailem na adre-
su dotace@breclav.eu.
Do předmětu e-mailu 
uveďte „Anketa pojme-
nování ulice“ a text odpo-
vědi např.: „Za Humny“. 

V  případě dotazů kontaktujte 
odbor rozvoje a správy: Mgr. Lu-
káš Hlavinka, tel.: 519 311 394 
nebo e-mail: dotace@breclav.eu.

Pojmenujte novou ulici ve městě

Město Břeclav nabízí ke kou-
pi rodinný dům na ulici Žižkova 
č. 40 v Břeclavi, o velikosti 3+1, 
s obytnou plochou cca 119 m2. 
Prodej se uskuteční formou 
veřejné dražby dne 20. dub-
na 2015.

Podrobné informace o nabíze-
ném objektu a o průběhu dražby 
jsou uvedeny na internetových 
stránkách města (www.breclav.eu 
- úřední deska), případně lze in-
formace získat na telefonním čísle 
519 311 386 - Lenka Starnovská.

Přivést ještě více lidí k pravi-
delnému používání kola jako do-
pravního prostředku. To je cílem 
akce Do práce na kole, do které se 
letos poprvé zapojí i Břeclav. A jis-
tě máme výhodu. V  Břeclavi už 
více než 30 % obyvatel používá své 
kolo při pravidelném cestování.

„Zajistit si účast je jednodu-
ché. Stačí s kolegy sestavit dvou 
až pětičlenný tým a  zaregistro-
vat se do konce dubna na stránce 
www.dopracenakole.net, kde na-
jdete také podrobná pravidla 
soutěže. Vypsány jsou soutěžní 

kategorie pravidelnost, výkonnost 
a kreativita. Soutěžit mohou i fir-
my, a to v kategorii cyklozaměst-
navatel roku,“ prozradil břeclavský 
cyklokoordinátor Lukáš Hlavinka.

Jak dodal, kromě mnoha zají-
mavých cen, které lze vyhrát, získá 
každý z účastníků soutěže kvalit-
ní designové tričko z  bio bavlny. 
V něm se můžete zdarma zúčast-
nit tzv. „akcí na triko“, které pro 
vás v květnu chystáme. Hlavním 
partnerem kampaně je Zdravé měs-
to Břeclav a akci taktéž významně 
podporuje společnost Gumotex, a.s.

Město Břeclav
nabízí rodinný dům

Břeclavané pojedou 
Do práce na kolePokud vlastníte vozidlo, kte-

ré je v centrálním registru vozi-
del pouze odhlášeno předchozím  
provozovatelem na vaši osobu, 
případně odhlášeno a  dočasně 
vyřazeno z provozu, musíte po-
dat na registr vozidel, místně 
příslušného úřadu, nejpozději 
do 30. června 2015 žádost o zá-
pis vozidla do registru silničních 
vozidel. Pokud žádost nepodáte, 
tedy neprovedete registraci, vozi-
dlo administrativně zanikne a už 
nepůjde přihlásit. 

K registraci předložíte: doklad 
totožnosti, technický průkaz, 
osvědčení o  registraci vozidla, 

zelenou kartu a  protokol o  evi-
denční kontrole, vydaný na vaše 
jméno, jako nového provozova-
tele, který není starší než 14 dní. 

V případě nejasností, zda je či 
není vaše vozidlo řádně zaregis-
trováno, se můžete osobně ob-
rátit na registr vozidel, kde vám 
pracovníci provedou kontrolu. 
Velký technický průkaz vezmě-
te s sebou. 

Další informace ke změnám 
v registru vozidel po prvním led-
nu 2015 naleznete na stránkách 
Ministerstva dopravy. 

(OSVD)

Majitelé vozidel POZOR!
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Kompletní řešení pro úsporu vody v domácnosƟ 
Úspora vody 50 % - 70 %
Nízké náklady, jednoduchá instalace,
nemění vzhled baterie, záruka 36 měsíců
Vysoce úsporný perlátor s průtokem 2 l/min
Velmi úsporný perlátor s průtokem 4 l/min
Více informací na tel. 608 821 910, e-mail: hanel.ladislav@email.cz
Ofi ciální distributor pro ČR a SR HMS group, Nádražní 796, Lanžhot

Potřebujete opravit kulturní 
památku? Zažádejte si o dotace
Ministerstvo kultury pokračuje v dotačním programu Podpora 
obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí s rozšířenou 
působností pro rok 2015. Finanční podpora je určena na obnovu 
památek, které se nalézají mimo památkové chráněná území a ne-
jsou ve vlastnictví České republiky. Kvóta pro ORP Břeclav činí 
506.000,- Kč. Žadatelem je vlastník památky. Minimální podíl 
vlastníka je 10 % z nákladů, k nimž se váže poskytnutý příspě-
vek. Minimální výše příspěvku je padesát tisíc korun. Plátci DPH 
vypočítávají procenta příspěvku k ceně prací bez DPH. Požado-
vaná výše příspěvku se zaokrouhluje na celé tisíce Kč směrem 
dolů. Uzávěrka žádostí je do 30. dubna 2015, včetně. Více infor-
mací naleznete na webu města (Občan a správa » Manuál obča-
na »  Památková péče » Dotace na obnovu památek 2015). Pro 
více informací můžete rovněž kontaktovat  Vieru Hanákovou, 

e-mail: viera.hanakova@breclav.eu, tel. 519 311 401 
nebo Barboru Kopeckou, 

e-mail: barbora.kopecka@breclav.eu, tel. 519 311 420 
(kancelář č. 309, 3. patro MěÚ Břeclav).   (red)

Krizport nabízí rady.
Třeba při blackoutu

Jaké nebezpečí hrozí obyvatelům Jihomoravského kraje i přímo 
Břeclavanům. Jaké jsou zdroje ohrožení. Ale hlavně, jak v pří-
padě nebezpečí postupovat a jak se zachovat. Odpovědi na tyto 
otázky najdou lidé na portálu krizového řízení, takzvaném Kri-
zportu (www.krizport.cz). Odkaz najdou zájemci i na sdruženém 
portále města Břeclavi. 
„Aktuálně jsme v rámci Jihomoravského kraje řešili takzvaný 
blackout, tedy dlouhodobý výpadek elektrické energie. Do cvičení 
se zapojily všechny složky integrovaného záchranného systému, 
krizové štáby a další subjekty. Na Krizportu lidé najdou rady, jak 
se v případě blackoutu zachovat, co mít u sebe, jak postupovat. 
Třeba, že by neměli zatěžovat tísňové linky, ale obracet se na obec-
ní úřad,“ upozornil tajemník krizového řízení Vilém Vyhnálek.
Ke stažení je zde i příručka Vaše cesty k bezpečí aneb Chytré 
blondýnky radí. V ní lidé najdou 33 témat, typických pro krizové 
situace v Jihomoravském kraji. V současné době je také aktuální 
pálení klestí. Přes Krizport mohou lidé nahlásit pálení, aby hasiči 
měli potřebné informace v případě nahlášení požáru.        (ewi)

Zápis do břeclavských ma-
teřských škol pro školní rok 
2015/2016 se koná v květnu 2015 
s  tím, že každá mateřská škola 
si samostatně určí čas zápisu. 
Bližší informace poskytnou ře-
ditelky MŠ telefonicky, formou 

sdělení na nástěnce školy, for-
mou plakátku, případně na svých 
webových stránkách. Informace 
budou také zveřejněny na webu 
města Břeclavi. 

Děti do MŠ budou přijímá-
ny na základě kritérií, která 

si stanovily ředitelky MŠ jako 
jednotná pro mateřské školy 
na území města Břeclavi. Ředi-
telka školy je využije v případě, 
že zájem o přijetí dětí do mateř-
ské školy převýší počet volných 
míst v MŠ. 

Datum zápisu do MŠ:
14. května 2015:
• MŠ Hřbitovní
• MŠ Na Valtické
• MŠ Okružní
• MŠ Osvobození
• MŠ Charv. Nová Ves
• MŠ Kupkova (Dukel. hrdinů, 

Sovadinova)

5. - 7. května 2015:
• MŠ U Splavu

12. - 14. května 2015:
• MŠ Břetislavova (Břetislavova, 

Slovácká)

I. Předškolní vzdělávání se po-
skytuje zpravidla dětem ve 
věku od 3 let až do začátku 
povinné školní docházky.

II. Podle § 50 zákona č. 258/2000 
Sb., v platném znění, může ře-
ditelka přijmout pouze dítě, 
které se podrobilo stanove-
ným pravidelným očkováním, 
má doklad, že je proti nákaze 
imunní nebo se nemůže oč-
kování podrobit pro trvalou 
kontraindikaci a tuto skuteč-
nost prokáže zákonný zástup-
ce ředitelce školy potvrzením 
lékaře. 

III. Při přijímání dětí do mateřské 
školy vychází ředitelka z krité-
rií, uvedených v tabulce.

Přednostně bude přijato dítě 
s vyšším celkovým hodnocením, 
při bodové shodě budou rozho-
dovat:
• Doplňující kritéria – v případě 

shodného součtu bodů i po po-
užití doplňujících kritérií roz-
hodne:

• Datum narození dítěte. 

Jindřich Tuček, 
pověřený vedením OŠKMS

Zápis do mateřských škol v Břeclavi – pro šk. rok 2015/2016

Kritéria pro přijetí dítěte do mateřské školy v Břeclavi  – šk. rok 2015/2016
Kritéria pro přijetí dítěte do mateřské školy (hodnotí se k datu 1.9.2015). Bodové ohodnocení
DĚTI V POSLEDNÍM ROCE PŘED NÁSTUPEM K POVINNÉ ŠKOLNÍ 
DOCHÁZCE JSOU PŘIJÍMÁNY PŘEDNOSTNĚ.
Bydliště dítěte v Břeclavi 3
Dítě, které k 31.8.2015 dovršilo 4 roky věku 3
Dítě, které k 31.8.2015 dovršilo 3 roky věku 2
MŠ bude ve školním roce 2015/2016 navštěvovat současně sourozenec 1
Dítě se hlásí k celodennímu provozu 3

Doplňující kritérium (použije se pouze v případě stejného počtu bodů)
Zaměstnaný osamělý rodič 2
Zaměstnaná matka dítěte 1
Zaměstnaný otec dítěte 1

Zúčastněte se akce Ukliďme 
Česko a udělejte tak dobrou věc 
pro okolí vašeho bydliště a  čis-
totu města. Břeclavská radnice 

se jako organizátor připojí k ce-
lostátní úklidové akci, která se 
v našem městě zaměří na sběr od-
padků v Poštorné. Sraz účastníků 

z řad dobrovolníků je 
v  sobotu 18. 4. 2015 
v 9 hodin v Poštorné 
před kostelem. Sběr 
odpadků bude pro-
bíhat na známých 
turistických trasách. 
Akce se koná za kaž-
dého počasí. Pořada-
telé zajistí pracovní 
rukavice a  úklido-
vé prostředky. Pro 
účastníky bude rov-
něž přichystaná slad-
ká odměna.         (red) 

Ukliďme společně Břeclav

Koupím
byt 3+1

v Břeclavi
Tel. 605 982 553
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Před deseti lety se parta nad-
šených studentů z Obchodní aka-
demie Břeclav rozhodla nacvičit 
představení Jesus Christ Super-
star a tím položila základy Diva-
dlu Bedřicha Kaněry při Střední 
průmyslové škole Edvarda Bene-
še a Obchodní akademii Břeclav, 
které v dubnu slaví 10 let své pů-
sobnosti. Za tu dobu Kaněrovci 
nastudovali 11 inscenací a  do-
sáhli několika úspěchů a ocenění.

Mezi úspěšná představení se 
určitě řadí Jesus Christ Super-
star, které vzniklo hned v první 
sezoně, dále inscenace Rychlé 
šípy aneb hlídka mladého skau-
ta. V  sezoně 2007/2008 obhájili 
Kaněrovci na festivalu Mumraj 
vítězství z předchozí sezony s po-
kračováním Rychlých šípů. Se 
stejným představením se úspěš-
ně předvedli i  na dalších fes-
tivalech. V  sezóně 2008/2009 
završili Rychlé šípy Bouřícímy 

se Stínadly. Sezónu 2009/2010 
pak pojali klasicky, s Williamem 
Shakespearem a  jeho Veselými 
paničkami windsorskými. 

Následující sezona byla ve 
znamení autorské inscenace Ro-
šáda a  dramatizaci knihy Da-
niila Charmse Čtyřnohá vrána 
a  veselé taškařice do předsta-
vení Z  dějin ruské literatury. 

Sezona 2011/2012 patřila dětem, 
to Kaněrovci předvedli hru od 
bří Grimmů Z  pohádky do po-
hádky. V letech 2012/2013 kromě 
už tradiční účasti na festivalech 
intenzivně pracovali na dvou 
úspěšných inscenacích, konkrét-
ně na klasice A nezůstal už žádný 
od královny detektivek Agathy 
Christie a na tragikomedii Tlusté 

prase od současného autora Niela 
LaBute. Letos se opět zaměřili na 
nejmladší diváky a přichystali si 
pro ně inscenaci Pohádkový svět, 
na další sezonu už připravují dal-
ší nesmrtelnou klasiku Lakomec 
od Moliéra.

Kromě festivalů hrají Kaně-
rovci především pro širokou ve-
řejnost v Břeclavi, ale i v dalších 
obcích. Vystupují na různých 
akcích pro všechny věkové ka-
tegorie a  pořádají charitativní 
představení či představení pro 
děti v  břeclavské nemocnici. 
Prioritou je samozřejmě spoko-
jený divák. Mezi hlavní sponzo-
ry a podporovatele patří Střední 
průmyslová škola Edvarda Bene-
še a Obchodní akademie Břeclav 
a Město Břeclav. K desetiletému 
výročí zahrají Kaněrovci svým 
příznivcům 18. dubna od 15:30 
hodin v aule Obchodní akademie.

(ob)

Už pošestnácté pořádalo město Břeclav reprezentační ples, i ten-
tokrát v  kulturním domě Delta. Pohodovou atmosféru doplnila 
bohatá tombola. Díky krásným darům, které věnovali jednotliv-
ci i  společnosti, byla také letos tombola velmi různorodá. Město 
Břeclav proto děkuje partnerům, sponzorům i přispěvatelům do 
tomboly. 

Partneři plesu
Autocentrum hm, s.r.o.
TEMPOS Břeclav, a.s.

Sponzoři plesu
BORS Břeclav a.s.
Teplo Břeclav s.r.o.
Fosfa a.s.
Svatební salon Břeclav - Studio 
Exclusiv

Do tomboly přispěli
Česká spořitelna a.s.
AVE CZ
Bc. Milena Gruberová
Studio Liba
Vinařství U Kapličky
Robert Trávníček
MADOIL s.r.o.
ED fotoateliér

1. Plavební s.r.o.
Mgr. Eliška Holešinská-Windová
TEREZA Břeclav
Jazyková škola Smolíček s.r.o.
Karel Hlavenka
ZFP GROUP Akademie
RACIO, s.r.o.
Josef Jankovič
Vojtěch Kuriál
The Corner Club
Fun Caffé
E.ON, ČR, s.r.o.
TJ LOKOMOTIVA Břeclav
Ing. Luděk Kabelka
Moravský rybářský svaz
Zámecký pivovar Břeclav
Park restaurant
ZAPPER CENTRUM 
Ing. Jan Hajda
EVITA BV s.r.o.

SMERO s.r.o.
Městská knihovna Břeclav
Ing. Zdeněk Urban
Zdenka Strušková
Alca plast s.r.o.
Restaurace a penzion U Doubků
Letní terasa pivnice Pod Zámkem
Bc. David Malinkovič
ABC Kovopit engineering,
spol.s r.o.

SOLIRA Company s.r.o.
Vinařství Kubík
Potraviny Šlichtová
ZEPO Ing. Václav Kubíček
Simona Helešicová
A-TECHNOLOGY s.r.o.
Petr Šultés
Libor Nazarčuk
Radek Buk
Stanislav Zůl

Pohodovou atmosféru doplnila bohatá tombola

Kaněrovci jsou na scéně už 10 let

poèítaèù, 
notebookù,
tiskáren, 
tabletù, ...

SERVIS
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Vážení občané,
město Břeclav pokračuje dal-

šími projekty v  oblasti preven-
ce kriminality: rozšíření MKDS 
(Městský kamerový dohlížecí 
systém), Pager pro seniory, Asis-
tent prevence kriminality, Senior 

Akademie Bezpečí, atd. Cílem 
těchto projektů je zlepšení bez-
pečnosti obyvatel a návštěvníků 
města, a preventivní činnost (za-
mezení drobné trestné činnos-
ti a  navazujících patologických 
jevů). Součástí těchto projektů 

je i provedení dotazníkového še-
tření ve městě Břeclav. Proto vás 
žádáme o  vyplnění uvedeného 
dotazníku, který můžete do 15. 5. 
doručit třemi způsoby:
a) Na Městskou policii Břeclav, 

Kupkova 3

b) Do boxu na podatelně Městské-
ho úřadu náměstí T. G. Masa-
ryka 42/3

c) Na e-mail: 
vera.krivankova@breclav.eu

Ing. Pavel Dominik
Starosta Břeclavi

Věk:
Do 15 let 30 - 44 let
15 – 19 let 45 - 59 let
20 – 29 let 60 a více let

Pohlaví:
Muž  Žena

Nejvyšší dosažené vzdělání:
Neukončené základní
SŠ
Základní škola
Vyšší odborná škola
SOU
VŠ

Socioekonomický status 
respondenta:
Student    
Zaměstnání (včetně OSVČ)
Bez zaměstnání (včetně MD)  
Důchodce

Městská část:
Břeclav město
Poštorná
Stará Břeclav
Charvatská Nová Ves

Dotazník k pocitu bezpečnosti občanů Břeclavi

1) Jak dlouho žijete v našem městě?
a) Žiji zde od narození
b) Žiji zde již……………let

2) Co si myslíte o našem městě, jak jej v současnosti hodnotíte:
Naše město

                                                  je čisté 1   2   3   4   5   6 je špinavé
                             je dobře osvětlené 1   2   3   4   5   6 je špatně osvětlené
                              je dobře upravené 1   2   3   4   5   6 je špatně upravené
         má dobrou městskou dopravu 1   2   3   4   5   6 má nevyhovující městskou dopravu

    má výborné možnosti pro kulturu 1   2   3   4   5   6 nemá žádné možnosti pro kulturu
           má výborné životní prostředí 1   2   3   4   5   6 má špatné životní prostředí
                má výbornou obchodní síť 1   2   3   4   5   6 má špatnou obchodní síť
                          má hodně sportovišť 1   2   3   4   5   6 nemá žádné sportoviště
                        téměř se zde nekrade 1   2   3   4   5   6 velmi mnoho se zde krade

             má výbornou zdravotní péči 1   2   3   4   5   6 má špatnou zdravotní péči
   má mnoho pracovních příležitostí     1   2   3   4   5   6 má málo pracovních příležitostí
          život je v něm zcela bezpečný 1   2   3   4   5   6 život je v něm ve stálém nebezpečí
       mezilidské vztahy jsou výborné 1   2   3   4   5   6 mezilidské vztahy jsou velmi špatné
                má výborné vedení města 1   2   3   4   5   6 má špatné vedení města
                         má schopné policisty 1   2   3   4   5   6 má neschopné policisty
        má schopné městské strážníky 1   2   3   4   5   6 má neschopné městské strážníky
                má dostatek volných bytů 1   2   3   4   5   6 má nedostatek volných bytů
                                 dobře se zde žije 1   2   3   4   5   6 špatně se zde žije

3) Kdybyste byl(a) starostou, řešil(a) byste přednostně těchto 5 problémů:
1. ………………………………………………………………………..
2. ………………………………………………………………………..
3. ………………………………………………………………………..
4. ………………………………………………………………………..
5. ………………………………………………………………………..

Kriminalita patří k nejnepříjemnějším jevům v naší společnosti a  je 
třeba hledat cesty ke změně tohoto stavu. 

4) Uvažoval(a) jste někdy o odstěhování se z našeho města?
a) Nikdy jsem neuvažoval(a)
b) Napadlo mne to
c) Vážně o tom uvažuji
d) Podnikám již konkrétní kroky
e) Pokud jste o tom alespoň uvažoval(a), jaké hlavní důvody jste pro to 
měl(a)? (max. 3 důvody):

5) Byl(a) byste ochoten(a) platit navíc ze svého příjmu do městské-
ho rozpočtu měsíčně např. 1 % na zvýšení bezpečnosti před krimi-
nalitou v ulicích našeho města  
a) Ano
b) Ne

6) Myslíte si, že bezpečnostní situace v našem městě je lepší, nebo 
horší, než v jiných městech v našem kraji?
a) Podstatně lepší   b) Spíše horší
c) Spíše lepší   d) Podstatně horší
e) Stejná    f) Nevím

7) Uvažoval(a) jste někdy o odstěhování se z našeho města?
a) Nikdy jsem neuvažoval(a)
b) Napadlo mne to
c) Vážně o tom uvažuji
d) Podnikám již konkrétní kroky
e) Pokud jste o to alespoň uvažoval(a), jaké hlavní důvody jste pro to 
měl)a)? (max. 3 důvody)
…………………………………………………………………………
…………………………………………………………………………
…………………………………………………………………………
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8) Pokuste se porovnat dnešní úroveň kriminality v našem městě se stavem před zhruba třemi lety. Máte pocit, že situace se:
a) Výrazně zlepšila
b) Zlepšila
c) Zůstala stejná
d) Zhoršila
e) Výrazně zhoršila

9) Vadilo by vám, kdyby ve vzdálenosti 5 minut chůze od Vašeho domu mělo vzniknout:
domov důchodců vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
kontaktní centrum pro ohrožené drogami vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
policejní stanice vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
ubytovna pro bezdomovce vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
kasino s ruletou vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
kostel nebo modlitebna vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
centrum pro zjišťování AIDS vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
výchovný ústav pro mládež vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
romské kulturní středisko vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
ústav pro duševně nemocné vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
fastfood vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo
rockový klub vůbec nevadilo       1        2       3       4       5       6            silně vadilo

10) Mohou podle vás následující opatření snížit kriminalitu mládeže?
zřizování poraden a linek důvěry rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
zřizování dalších zařízení pro trávení volného času rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
lepší materiální vybavení pro činnost policie rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
podpora organizací sdružujících mládež (Skaut, ochránci přírody, hasiči, atd.) rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
integrační programy pro Romy rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
podpora protidrogových zařízení rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
zlepšení veřejného osvětlení rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
podpora programů pro mládež ze sociálně slabých rodin rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
sledování veřejných prostranství kamerami rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
více osvětových akcí (besedy, přednášky, apod.) rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
více policistů v ulicích, pěší hlídky policie rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
více uplatňování obecně prospěšné práce za menší delikty rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne
lepší informovanost občanů o možnostech předcházení kriminalitě rozhodně ano        1     2     3     4     5     6             rozhodně ne

11) Jakých trestných činů se nejvíce obáváte? Můžete označit více 
trestných činů (max.3)
a) Kapesní krádeže
b) Krádeže automobilů, věcí z automobilu
c) Krádež vloupáním do domu, bytu, chaty
d) Fyzické napadání
e) Loupežné/násilné přepadení
f) Podvod
g) Sexuální obtěžování
h) Týrání, šikana
i) Vandalismus
j) Vražda
k) Vydírání
l) Znásilnění
m) Zneužití osobních dat
n) Distribuce drog
o) Jiné

12) Které lokality vnímáte jako nejrizikovější? Můžete označit více 
lokalit či dopsat další (max.3)  
a) Vlakové a autobusové nádraží
b) Okolí  Shopping centra
c) Náměstí T.G.Masaryka
d) Park před nádražím
e) Lokalita  ulic Riegrova, Krátká, Na zahradách
f) Okolí heren
g) Sídliště  Na Valtické
h) Jiné:
…………………………………………………………………………
…………………………………………………………………………..

13) Jste dostatečně informován(a) o Městském kamerovém dohlí-
žecím systému?

Vyjádřete prosím míru Vaší informovanosti na škále 1 - 6

určitě ano          1      2       3     4      5      6       vůbec ne
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14) Podporujete rozšiřování kamerového systému?

ano                                          ne

15) Zvyšuje ve Vás kamerový systém pocit bezpečí?

Vyjádřete na škále 1 – 6

určitě ano          1      2       3     4      5      6          vůbec ne     

16) Můžete říci, co se podle vás v životě našeho města za posledních 5 let zlepšilo?

a) Nic mě nenapadá

b) Ano, zlepšilo se…………………………………………………………………………………………………

17) Jak se zachováte, stanete- li se svědkem protiprávního jednání, které se vás bezprostředně netýká?

a) Nebudu si toho všímat

b) Zavolám anonymně tísňovou policejní linku 

c) Volám tísňovou policejní linku a představím se

d) Budu se snažit na zloděje křikem upozornit okolí

e) Podle okolností se pokusím pachatele zadržet

18) Jak se zachováte při vyšetřování tohoto případu?

a) V případě, že k tomu budu vyzván, jsem ochoten anonymně svědčit               

b) V případě, že k tomu budu vyzván, jsem ochoten svědčit

c) Sám nabídnu policii svědectví

19) Množství občanských svobod bývá často na úkor bezpečí občanů a naopak. Čemu dáváte přednost Vy?

Vyjádřete na škále 1 - 6

neomezené občanské svobodě        1       2      3      4      5       6        bezpečné ochraně před kriminalitou

20) Do naší republiky přichází řada lidí, utíkajících před špatnou politickou nebo hospodářskou situací ve své rodné zemi.
Jaký je Váš názor na ně?

Vyjádřete na škále 1 - 6

imigranti mají šanci být pro nás  velkým      1    2    3    4    5    6          imigranti jsou  cizorodým prvkem,
přínosem                                                                                                        neměli bychom je přijmout
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Dlouhé desítky let verbuje 
a své znalosti předává mladým. 
Umělecký vedoucí folklorního 
souboru Old Stars Břeclav a zná-
mý folklorista Jaroslav Švach ka-
ždý týden v břeclavském Domě 
školství připravuje mladé verbí-
ře nejen na soutěže. Svůj čas jim 
přitom věnuje zadarmo. „Je veli-
ce důležité předávat nabyté zna-
losti mladší generaci. Prioritou 
je, aby v sobě naši svěřenci našli 
lásku k lidové tradici, moravské 
písni, tanci a folkloru,“ vysvětlu-
je. Věří přitom, že mnohé z mla-
dých verbířů v budoucnu uvidí 
jako členy krojovaných chas na 
Podluží.

V tréninku chlapců do 15 let po-
máhají Švachovi kolegové ze sou-
boru Old Stars, ale také významní 
verbíři z celého regionu. Jmenujme 
třeba trojnásobného vítěze stráž-
nického finále ve verbuňku Rudol-
fa Tučka z Tvrdonic nebo loňského 
vítěze Stanislava Popelu z Perné.

Kurz Jaroslava Švacha na-
vštěvují mladí verbíři z Břeclavi 
a osmi dalších obcí Podluží. Ně-
kteří dojíždí až z Mutěnic. „Jed-
ním z cílů kurzu je samozřejmě 
příprava na dětské soutěže ve 
verbuňku. První významná akce, 
Regionální soutěž dětských verbí-
řů v Ladné, je za dveřmi. Odstar-
tuje už 17. května,“ doplnil.     (red) 

Nadějné verbíře připravuje zadarmo

Pozvánka na setkání s léčitelem
Ing. Antonínem Strnadem

Břeclav, nám. TGM 9a (nad lékárnou), dv. č. 17. 
Téma: Únavový syndrom

15. a 22. dubna 2015 od 18 do 20 hod.
Vstupné dobrovolné, nutná rezervace na tel. 732 613 853

GYMNÁZIUM A JAZYKOVÁ ŠKOLA BŘECLAV
Vás srdečně zve na tradiční již 21. SETKÁNÍ S UMĚNÍM A VĚDOU, 

které se uskuteční ve středu 29. dubna 2015 od 9 hodin 
na pěší zóně před budovou gymnázia.

Hlavními body programu jsou:
• výtvarná soutěž žáků břeclavských a hostujících škol z jihomoravského 

kraje a Slovenska
• ukázky akƟ vit a vědeckých pokusů v rámci přírodovědných předmětů
• taneční a hudební vystoupení na otevřené scéně před gymnáziem
• další doprovodné akƟ vity v rámci jednotlivých předmětů

Večer se můžete těšit na slavnostní koncert gymnaziálního souboru 
POLYFONIA a pěveckého sboru GYMNASIUM CORVINIANUM 

z německého Northeimu. 
Sbory doprovodí BŘECLAVSKÝ KOMORNÍ ORCHESTR.

Koncert začne v 19 hodin v sále Dělnického domu na ulici Žeroơ nova v Břeclavi.
Těšíme se na setkání s Vámi.

Od uvedení Omalovánek or-
namentů na Podluží uplynul už 
rok a  půl a  od té doby je mezi 
lidmi stále velký zájem naučit se 
více technik malování lidových 
ornamentů. „V knihovně se po-
řádalo několik výtvarných dílen 
zaměřených na ornament s lido-
vou malérečkou Marií Švirgovou 
z Lanžhota, účastníci dílen se učili 
malovat krojové mašle, ornament na porcelán i na textil. Nový expe-
riment s naším podlužáckým ornamentem byl i teď v únoru, kdy jsme 
zkoušeli malovat modrotisk,“ vysvětlila nadšená folkloristka Dagmar 
Benešová. Nově proto organizátoři dílen oslovili ke spolupráci Duhov-
ku Břeclav. „Stále se nám honí hlavou, co všechno je potřeba se ještě od 
starých maléreček naučit a vymýšlíme tak další výtvarné aktivity. Tře-
ba malovat a škrabat kraslice, nebo vyšívat naše ́ parády´ nebo vymalo-
vat někde ´žudró  přímo na zeď. Koncem března vyšel další díl nových 
omalovánek, tentokrát podle rukopisu paní Marie Polínkové z Kostic,“ 
doplnila.                (red) 

Josefská slavnost aneb Sado – 
maso. Takto netradičně pojmenovalo 
jarní akci plnou her a dobrot komu-
nitní centrum Majáček z Charvátské 
Nové Vsi. Na své si přišli nejen milov-
níci dobrého jídla, ale i  ti nejmenší, 
pro které byly připraveny různé tvůr-
čí hry. Akci na dvorním traktu u Čes-
ké pošty navštívil také místostarosta 
Břeclavi Jaroslav Válka. Účastníci 
akce se kromě výborných delikates 
mohli těšit z toho, že svojí přítomností 
a nákupem přispěli k rozvoji komunitního centra s cílem výchovy k vzá-
jemné empatii mezi generacemi a lásce k přírodě.            (red) 

Vyšlo březnovo-dubnové vy-
dání vlastivědného a národopis-
ného časopisu slováckého regionu 
Malovaný kraj, vydávaného již od 
roku 1946 v Břeclavi. Dvouměsíč-
ník se věnuje historii, folkloru, 
osobnostem, turistice, přírodě 
a  mnoha dalším zajímavostem 
regionu. 

Přímo k Břeclavi se z aktuál-
ního čísla váže hned pět příspěv-
ků. Na úvod je to rozsáhlý článek 
Emila Kordiovského Břeclav-
ské mosty. Dále jde o  medailon 

nejstaršího poštorenského stár-
ka Josefa Vlka, připravený Fran-
tiškem Schulzem. Na jiném místě 
Marta Ondrášková připomíná 
nedožité 100. výročí narození 
muzikanta Břeclavanu Karla Tur-
zy. Karel Křivánek popisuje dílo 
břeclavského grafika a  malíře 
Libora Juřeny, který počátkem 
dubna oslaví 60. narozeniny. 
A brněnský autor, Karel Altman, 
odkazuje k  tragédii, jež se stala 
před 80 lety před jednou z hos-
pod ve Staré Břeclavi.            (vu)

Výtvarná folklorní 
akademie pokračuje

Sado-maso v Charvátské

Jarní Malovaný kraj



RADNICE / 13Aktuální informace naleznete také na www.breclav.eu



14 / RADNICE Aktuální informace naleznete také na www.breclav.eu

Přijďte se inspirovat do břec-
lavské synagogy. Máte totiž je-
dinečnou příležitost zhlédnout 
originály autorů českého komik-
su. Kromě známého Čtyřlístku 
nebo Rychlých šípů zhlédnete 
i  netradiční a  poměrně nezná-
mou tvorbu, která se však svojí 
kvalitou vyrovná zahraničním 
kreslířům. Stovky vystavených 
obrázků a  jejich příběhy jsou 
opravdu velmi různorodé. Svého 
oblíbence mezi kreslíři si tak na výstavě najde skutečně každý. Český 
komiks bude v synagoze k vidění až do konce května.           (red)

„Pod májú
a Velikonoce“

V současné době pro-
bíhá výstava 21 obrazů 
s  folklorní tématikou. 
Galerii ovládla atmosfé-
ra hodů. Šohajky a  šo-
hajové, tanec, cifrování, 
portréty, kroje. To vše 
nakreslil a  namaloval A. Vojtek 
s obdivem k  tradici a k Podluží. 
Výstava potrvá do 30. dubna 2015.

Připravujeme - výstavu obrazů 
Návrat v čase.

POZOR !
Galerie 99 připravila obří ve-

likonoční vajíčko! Samozřej-
mě malované. Má obvod (tedy 
v „pase“) téměř tři a půl metru! 
Toto gigantické vejce doplní vý-
stavu folklorních obrazů. Poprvé 

můžete shlédnout vejce 
na Velikonoční pondělí 
6. dubna 2015. Potom již 
pravidelně v úterý až pá-
tek od 14-17 hodin. Pro 
školy otevřeme po domlu-
vě kdykoliv. Vajíčko bude 
zdobeno motivy z naše-
ho kraje.

Galerie nabízí stálou expozici 
šperků ze dřeva, více než sto gra-
fických děl, veškeré služby souvi-
sející s poradenstvím a výtvarným 
uměním, oceňování obrazů, re-
staurování, atd.

Otevřeno: úterý až pátek od 
14.00 do 17.00 hodin, případ-
ně po telefonické domluvě kdy-
koliv. 519  372  118, 723 930 015, 
723 887 977. Galerie AV na ul. J. Mo-
láka na zazvonění nebo na telefon. 

Městské muzeum a  galerie 
Břeclav a  Břeclavský komorní 
orchestr již tradičně připravují 
v měsíci dubnu tematicky zamě-
řenou nabídku komorní hud-
by. Tentokráte mají posluchači 
možnost se seznámit s  ostrovní 
hudební scénou – Britská hud-
ba v proměnách času (v promě-
nách staletí).

První skutečnou anglickou 
hudební tvůrčí osobností byl 
Henry Purcell (1659-1695), kte-
rý vyrostl v  prostředí anglické 
Královské kapely a dokázal zpra-
covat vlivy, jež do hudební Anglie 
proudily z  románských zemí. 
Pomohl tak ke vzniku zvláštního 
britského stylu, jehož rysy nachá-
zíme i mnohem později ve tvorbě 
moderních anglických sklada-
telů. Pro koncert byla vybrána 
nejproslulejší část Purcellovy 
instrumentální suity Abdelazer 
a  sice krásné monumentální 
Rondeau. Druhou jeho uvedenou 

skladbou bude instrumentální 
Chaconne z opery Královna víl.

Další významnou britskou 
sk ladatelskou osobností byl 
Raplh V. Williams (1872-1958), 
jehož význam pro hudbu ve Velké 
Británii lze přirovnat k významu 
Bedřicha Smetany pro hudbu čes-
kou. Skládal symfonie a  hudbu 
komorní, duchovní, operu a ko-
nečně i filmovou. Byl také sběra-
telem anglické lidové písně a tuto 
inspiraci uslyšíme v Preludiu pro 
vilu a orchestr.

Tradiční anglická píseň či 
balada z  16. století Greenleeves 
v  soudobé variaci a  transkripce 
písní Eleanor Rigby a Yesterday 
v  podání smyčcového kvartetu 
završí toulky anglickou hudbou 
napříč staletími.

Koncert se uskuteční v prosto-
rách synagogy v neděli 19. dub-
na v 16 hodin. Vstupné je 50 Kč.

PhDr. Alena Káňová

Jarní koncert v synagoze

Městské muzeum a galerie informuje

Benefiční koncert na Pohansku

Chmela v muzeu
až do května

V synagoze vystavují
komiksové originály

Již několik let se na Pohansku konají benefiční koncerty s cílem 
vybrat finanční prostředky na dovybavení fyziatricko-rehabilitač-
ního oddělení Nemocnice Břeclav. Ten letošní, 9. ročník je naplá-
nován na neděli 26. dubna od 14 hodin.

Městské muzeum a galerie Břeclav a Občanské sdružení Svět-
lana si opět ke spolupráci pozvali CM Hudci, dechovou muziku 
Hornobojané, Slovácký krúžek Koňaré z Poštorné a jejich hosty.  
Přijměte pozvání na příjemně strávené chvíle s kulturou a podpoř-
te dobročinnou aktivitu.

Unikátní výstavu Igora Chmely můžete v budově muzea „pod vo-
dárnou“ vidět až do 3. května. Významný český herec používá k focení 
fotopřístroje, které si sám vyrábí, nebo upravuje podle vlastních potřeb. 
Jeho snímky jsou tak skutečně originální. Chmelu okouzlila i camera 
obscura. Inspiraci přitom čerpá v divadelním i filmovém prostředí, ale 
také v městské krajině. Oslovují jej i tajemná zákoutí nebo třeba rodi-
na. Záběr tvorby má tak herec vskutku široký.   

 (red, foto L. Svobodová) 

Doplnění k článku Obrana hranice
v okolí Břeclavi v roce 1938

V reakci na článek o obraně hranice v okolí Břeclavi jsem byl upo-
zorněn, že jsem opomněl uvést jméno břeclavského stavitele Josefa Ma-
couna, jehož stavební firma se rovněž významně podílela na výstavbě 
lehkého opevnění v tomto úseku, za což se čtenářům omlouvám.

PhDr. Emil Kordiovský

TEN UMÍ TO A TEN ZAS TOHLE
Základní škola Břeclav, Na Valtické 

pořádá tradiční ŠKOLNÍ AKADEMII
ve dnech 14. a 15. dubna 2015 v 16.00 hod. v kině Koruna

Předprodej vstupenek od 1. 4. 2015 ve škole
 - Mgr. Ludmila Výborná. Vstupné 50,- Kč

www.zsvalticka.cz
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 duben  

 

KŘÍŽEM KRÁŽEM NOVÝM ZÉLANDEM 

 

VYBÍJENÁ 

CESTA NADĚJE 

CHAPPIE 
V u je 

.

KONEČNĚ DOMA 

                                                                        
TEORIE VŠEHO                                                                KINO ART 

.

LOVCI A OBĚTI 

. m

 

POPELKA 

RYCHLE A ZBĚSILE 7 

 

MĚSTO 44 

DIVOČINA 
… 

NOČNÍ BĚŽEC 

 

OVEČKA SHAUN VE FILMU 
 

WHIPLASH                                                      KINO ART 
á ě…

 

DRUHÝ BÁJEČNÝ HOTEL MARIGOLD 

KRÁLOVA ZAHRADNICE 
á 

 i

 

PERNÝ DEN                                                  

NEUTEČEŠ 

 

EX MACHINA 

ZVONILKA A TVOR NETVOR 

 

VČELÍ MEDVÍDCI 
                                                                                            

 

Pavlína Jíšová, Petra Šany Šanclová,  Adéla Jonášová 
 

 – nový termín představení – dubnové VYPRODÁNO! 

CAVEMAN                                                                                              
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
 

 
 

ra 
 

 

kino KORUNA, U Tržiště1, Břeclav 
objednávky a rezervace: tel: 519 370 818, e-mail: kinobreclav@seznam.cz 

 

KINO KORUNA JE PROVOZOVÁNO ZA FINANČNÍ PODPORY MĚSTA BŘECLAV 
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Osvobozené divadlo
v literární kavárně

V úterý 14. dubna a ve čtvr-
tek 16. dubna zveme opět do 
Literární kavárny, kde se bude 
v malém sále knihovny od 16 ho-
din povídat o vzniku Osvoboze-
ného divadla, jeho nejslavnějších 
hrách, ale také jeho zániku. Vy-
právění bude opět bohatě proklá-
dáno zajímavými ukázkami z her 
Jiřího Voskovce a  Jana Wericha 
s hudbou Jaroslava Ježka.

Jak zkoumáme Velký třesk
O d  d u b n a  z a h a j u j e m e 

v knihovně nový cyklus předná-
šek s  tématem astronomie. Prv-
ním přednášejícím bude český 
teoretický fyzik a popularizátor 
astrofyziky a  astronomie prof. 
RNDr. Petr Kulhánek s tématem 
Jak zkoumáme Velký třesk. Lze 
pozorovat i události v průběhu 
Velkého třesku? Existují dvě te-
oretické možnosti: reliktní ne-
utrina a reliktní gravitační vlny. 
Zdá se, že jedné z nich jsou ast-
ronomové právě na stopě... Pro-
vádějí také aktivní experimenty 
– pracují v laboratořích na umělé 

přípravě pralátky, ze které vznikal 
vesmír. Přednáška se uskuteční ve 
čtvrtek 23. dubna v 18 hodin ve 
velkém sále knihovny.

Dětské oddělení připravuje
Na velikonoční prázdniny 

je na čtvrtek 2. dubna od 9 do 
12 hodin připraveno Hravé do-
poledne s  Kinectem a  na pá-
tek 3. dubna Kino v knihovně 
– promítání od 15 do 17 hodin. 
Ve středu 6. května od 13 do 17 
se v dětském oddělení bude ko-
nat knihovnická dílna s názvem 
Mamince k  svátku, kde si děti 
mohou vyrobit drobné dárky ke 
Svátku matek.

Akce pro děti na pobočce 
v Poštorné

Na poštorenské pobočce se 
v  pátek 17. dubna v  16.30 děti 
mohou těšit na další pořad z cyk-
lu Povídám, povídám pohádku… 
Od pondělka 4. května do čtvrtka 
7. května zde bude probíhat kni-
hovnická výtvarná dílna s názvem 
Překvapení pro maminku, kde si 
děti mohou vyrobit přáníčka ke 
Svátku matek.                    (jč)

Městská knihovna Břeclav připravuje na duben 

Čarovná Filipojakubská noc na Majáčku
Čtvrtek 30. dubna 2015 od 16 hodin 

ve dvoře budovy na Lednické ulici 21/80
Břeclav 6, Charvátská Nová Ves

* Košťátková slavnost se soutěží o nejkrásnější koště
(proto všechna košťata s sebou!)

* Opékání špekáčků a klobás s potřebným pivním a limo zázemím
* Čarovné soutěže pro celou rodinu

* Program s názvem „Upal si svou čarodějnici!“

Živý folklor v Břeclavi
I když je Břeclav často brána jako centrum významné folklorní 
oblasti Podluží, sama se tak příliš často neprezentuje. To chce 
změnit skupina folklorních nadšenců kolem břeclavské knihov-
ny v čele s ředitelem Markem Uhlířem, Evou Kovaříkovou z Ma-
lovaného kraje, Zlatou Maděřičovou z Jihomoravské komunitní 
nadace, Terezou Grandičovou ze Slováckého krúžku Poštorané 
a Martinem Radkovičem z Charvatské Nové Vsi. Na 24. dubna 
připravují  v  břeclavské knihovně konferenci s  názvem ŽIVÝ 
FOLKLÓR. Tentokrát se nebude věnovat folklorním artefaktům 
či původním lidovým zvykům, ale klade si za cíl vytvoření ko-
munikační platformy pro folklorní nadšence a zejména hledání 
nových možností prezentace folklóru navenek.         (jč)

U PAVOUČKA - KAFÉ A GALERIE
Slovácká  41 (na bývalém autobusovém nádraží)

Nově otevřeny výstavní prostory pro moderní, zejména 
regionální umění, i umění staré.

Výstavy jsou volně přístupné.

Do konce dubna můžete zhlédnout obrazy Boženy Uhrové.

Od 10. 5. 2015 bude ke Dni matek nainstalována expozice 
věnovaná ženám - tematický výběr moderního i  starého 
umění

Galerie poskytuje poradenství v oblasti výtvarného umění, 
adjustace a restaurování výtvarných artefaktů. 

11. a 12. 4. 2015 proběhne jarní sběratelská burza v prostorách 
galerie.

kontakt:  724 954 711 
  728 945 975

otevírací doba: po - so   8.00 - 20.00 hod.
  ne  14.00 - 20.00 hod.

Jste srdečně zváni.

Koupím RD 
v Břeclavi 
a okolí 

Tel. 605 982 553
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Hned dvěma zajímavými udá-
lostmi na sebe na jaře upozornil 
stále velmi aktivní břeclavský 
malíř Antonín Vojtek. Zatímco 
někteří vrstevníci v jeho věku již 
příliš chuti do práce nemají, ma-
líři rozhodně elán a skvělé nápa-
dy nechybí. Před Velikonocemi 
tak věnoval mnoho desítek ho-
din práci na skutečném unikátu, 
rozměrném vejci, které v obvodu 
měří přes tři a půl metru a jeho 
výška přesahuje metr a půl. „Vzor 
jsem vybíral jednoduše. Břeclav 
a  okolí, tedy i  Pálava, jsou mé 
srdeční záležitosti,“ říká vitální 
senior o dvou pohledech na Pála-
vu, kterými vejce ozdobil v mno-
ha vrstvách nátěrů. Po expozici 
v Galerii 99 už o výpůjčku obří-
ho vejce projevily zájem soukro-
mé subjekty. Vypadá to tedy, že 

vejce se na jednom místě dlouho 
neohřeje. 

Antonín Vojtek je známý přede-
vším jako malíř krajiny jižní Mora-
vy. Zajímají ho ale i další témata, ke 
kterým se pravidelně vrací. V Praze

v Senátu tak byla v březnu vůbec 
poprvé na veřejnosti představena 
část obrazů z jeho poslední tvorby. 
O záštitu nad výstavou se postaral 
senátor Jan Hajda. Akce se účastni-
ly významné osobnosti kulturního 
a veřejného života. 

Zhudebnění a zveršování cyklu 
obrazů Odjinud směřuje k vydání 
nové knihy malíře Vojtka, která 
tentokrát čtenáře zavede do zce-
la abstraktního prostředí – nebe, 
peklo. Tato kniha bude ilustrová-
na jeho novou i starší abstraktní 
tvorbou.                   (red)

Vojtek: Rekordní vejce a výstava v senátu

To ráno jsem se probudil do 
krásného slunného dne. Psi vese-
le poštěkávali, ptáci na sebe spo-
za větvoví potutelně pokřikovali. 
Noční déšť pečlivě umyl město 
i  ulice a  nebe mělo barvu mé 
modré smaltované konvice. Již po 
několikáté jsem poděkoval nezná-
mému vynálezci mikroténových 
sáčků. Díky jemu se stalo sbírání 
psích hovínek mým hobby. 

Po poklidném ranním venčení 
jsme se my čtyři pustili do tradiční 
a chutné snídaně. Psiska si pochut-
návala na granulích, černé kotě 
srkalo mléčko z jarně zelené mis-
ky a já jsem si chystal své klasické 
kontinentální menu. Dva křupavé 
rohlíky, máslo, džem a tea. Málem 
bych zapomněl na vajíčko naměk-
ko a mrkev. Čaj zásadně popíjím ze 
svého šálku z jemného porcelánu, 
kterým matně prosvítá teplá hněď 
čaje. Pustil jsem si cédéčko s Vi-
valdiho Čtverem ročních období. 
Labužnicky jsem ukousl špičku 
rohlíku, usekl vrcholek vejce a dal 
šálek ke rtům v očekávání lahod-
ného doušku. Fuj, brr, hergot, 
do psí bočnice!!! A všelijak jinak 
jsem spontánně zařval do blanky-
tu. Ano přátelé, zase jsem si osolil 

čaj. Kurňa! Ještě dnes, když si na 
to vzpomenu, se mi výrazně zvý-
ší hladina adrenalinu. Čaj brysk-
ně zašplouchal v záchodové míse. 
Zapnul jsem si televizi a klasiku 
vyměnil za důchodci oblíbenou 
stanici Šlágr. Břeskné tóny jaké-
hosi harmonikářského tria mne 
okamžitě rozněžnily. 

Místo sypaného čaje, jehož líst-
ky byly zrána nasbírány na úpa-
tích himalájských vršků, jsem si 
rutinně spařil pytlík ruského čaje 
a  zručně dolil hltem tuzemáku. 
Neboť ten nesmí chybět v žádné 
spořádané kuchyni. Psi s kňuče-
ním zalezli do pelechů. Slunce 
demonstrativně zalezlo za mra-
ky. Rozpršelo se. Tím se potvrdilo 
známé lidové pořekadlo – Bře-
zen, za kamna vlezem. Jen plyno-
vý kotel zodpovědně sálal. Vše se 
zklidnilo. Psi pochrupovali, kočka 
a pavouci soustředěně předli. U ra-
diátoru se vyhříval komár Ruda. 
Provedl jsem poněkud opožděně 
ranní hygienu, našel zatoulané 
brýle a začetl se do čerstvého vý-
tisku Radnice. Ano, do konce mě-
síce musím zaplatit poplatky za 
psa, popelnice – na ty je ještě čas. 
Třídím komunální odpad a nezne-
čišťuji veřejná prostranství. Dojedl 
jsem vystydlou snídani a  kou-
kl z okna. Na zahradě u sousedů 
kvetly sněženky a zářily žlutě kro-
kusy. Stejně jako v trávníku napro-
ti fary. 20. března bude první jarní 
den. Uvítají ho smíšené ptačí sbo-
ry. Asi si dají něco od Vivaldiho.   

Karel Křivánek

Břeclavské jaro:
Vivaldi, osolené Himaláje
a hlt tuzemáku 
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Běh kolem Dyje
doplní otevření CNG stanice

V minulém čísle Radnice jsme Vás informovali o propozicích Běhu 
kolem Dyje i s přehlednou mapkou. Dovolte nám ještě jednou 
pozvat Vás na závod, který odstartuje už 11. 4. na parkovišti u Racia 
po 9 hodině ráno. Přijďte se podívat na závodníky. V rámci akce 
bude otevřená nová CNG plnící stanice na čerpací stanici Benzina 
v Břeclavi, která nabídne řidičům nepřetržitý provoz a maximální 
komfort. 

ZŠ Slovácká v Břeclavi uspo-
řádala letos už 37. ročník oblíbe-
ného závodu ve skoku vysokém 
Břeclavská laťka, který je součas-
ně 14. ročník memoriálu Jiřího 
Horníka, zakladatele tohoto zá-
vodu. Na devadesát atletů soutě-
žilo v jednotlivcích i družstvech. 
O  osobní rekordy a  dramatické 
souboje na prvních místech neby-
la nouze. Výsledky jednotlivých 
kategorií: MLADŠÍ ŽÁCI: 1. Pe-
trjanoš (Gymnázium Břeclav) 
153, 2. Kostrhun 145, 3. Fabiko-
vič 140 (oba Slovácká). MLAD-
ŠÍ ŽÁKYNĚ: 1. Zemánková 138, 
2. Vačkářová 138 (obě Slovácká), 
3. Vedraová (SK Hustopeče) 138. 
STARŠÍ ŽÁCI: 1. ZIFČÁK (Led-
nice) 155, 2. Peřina (Slovácká) 
155, 3. Filípek (Nikolčice) 155. 
STARŠÍ ŽÁKYNĚ. 1. Braven-

cová (kpt. Nálepky Břeclav) 154, 
2.  Strouhalová (Nikolčice)151,  
3.  Hanzalíková (Komenského 
Břeclav) 148, DOROSTENCI: 
1.  Nešpor (Slovácká)170, 2. Mi-
kyska (Kupkova) 165, 3. Kubát 
(Slovácká) 165. DOROSTENKY: 
1. Vargová (Slovácká) 140, 2. Ko-
níčková (Komenského Břeclav) 
135, 3. Burešová (Slovácká) 135. 
Mimo soutěž skočili v  dorostu 
Komínková (Lokomotiva Břec-
lav) 150 a Kaňa (Hustopeče) 173. 
V soutěži družstev 1. Břeclav-Slo-
vácká A, 2. Břeclav-Komenského, 
3. Břeclav-Slovácká B, 4. Nikolči-
ce, 5. Břeclav-Slovácká C, 6. Led-
nice, 7. Břeclav-Kupkova. Ceny, 
poháry a medaile předali starosta 
Břeclavi Pavel Dominik a ředitel-
ka školy Iva Jobánková.

 (lk)

Váš příspěvek pomůže břec-
lavskému tanečnímu studiu 
Actiwity DC soutěžit i tento rok 
a  dá tanečníkům šanci bojovat 
o výhru v největší taneční soutěži 
Evropy, která se koná každoroč-
ně v  chorvatské Poreči. V  roce 
2013 Actiwity DC získalo titul 
mistra a  vicemistra světového 
šampionátu různých věkových 
kategorií. Z břeclavského studia 
pochází i nejtalentovanější taneč-
ník v soutěži, kterému tento titul 
byl udělen prestižní mezinárod-
ní porotou uznávaných tanečních 
kapacit z celého světa. 

Loni byli Břeclavané vícená-
sobnými mistry České republiky, 
ale i přesto se nemohli zúčastnit  
mistrovství světa z   finančních 
důvodů. Vaše pomoc umožní dě-
tem, juniorům a  hlavní věkové 
kategorii soutěžit v nejprestižněj-
ší evropské taneční události roku 
2015, které se zúčastní přes osm 
tisíc tanečníků z  různých zemí, 
důstojně reprezentovat nejen naše 
město a  Českou Republiku, ale 
také Vás, Vaši firmu. Více infor-
mací na tel. 602 457 122. 

(red)  

Atleti soupeřili 
na břeclavské laťce

Pomoci obhájit nejvyšší taneční 
titul v Evropě můžete i Vy

Stovky turistů z celé Moravy se v březnu sešly u „žluté školy“ v Břecla-
vi, aby společně vyrazily na dnes už tradiční akci Josefovský šmajd. Mezi 
turisty zavítal i místostarosta Břeclavi Zdeněk Urban, který za město 
Břeclav slíbil větší podporu oblíbeným akcím. Turisté si jako vždy moh-
li zvolit mezi delší a kratší trasou. U zámečku Pohansko je přivítala po-
hodová atmosféra a občerstvení. Na snímku vysvětluje trasu účastnicím 
šmajdu hlavní organizátor Josef Kaman.             (red)

Na vyhlášení nejlepších spor-
tovců Jihomoravského kraje za 
rok 2014 v Brně uspěli i Břeclava-
né.  Jednotlivé nominace přitom 
navrhla široká odborná sportov-
ní veřejnost. Oceněné sportovce 
v jednotlivých kategoriích vybrala 
na základě elektronického hlaso-
vání komise složená z expertů ze 
sportovního prostředí a zástupců 
médií. Kritériem byly výkony do-
sažené v  roce 2014 a příslušnost 
ke klubu registrovanému v  Ji-
homoravském kraji. Nejlepším 
sportovcem Jihomoravského kra-

je za minulý rok byl v březnu na 
brněnském výstavišti vyhlášen 
horolezec Adam Ondra. Ocenění 
mu předal hejtman Michal Ha-
šek. Ten ocenil výsledky nejlepších 
sportovců i obětavou práci osob-
ností Jihomoravského kraje, mezi 
kterými byl i břeclavský veslařský 
trenér mistrů světa z  Hambur-
ku Josef Akai (na snímku druhý 
zleva). V kategorii "Talent roku" 
stanul Akaiův svěřenec a  světo-
vý šampion Lukáš Helešic, když 
cenu za něj převzal mladší bratr 
Matěj.                                        (nov)

Veronika Kamenská z břec-
lavského gymnázia na začát-
ku března zazářila v polském 
Krakově na Mistrovství Evropy 
v yoyování. V kategorii Trick 
LADDER byla Břeclavanka 
na startovním poli jedinou dív-
kou. Díky důkladné přípravě 
se dostala v trick listu ze všech 
závodníků nejdál a zaslouženě 
získala v této kategorii evrop-
ský titul. V další disciplíně 1A 
Junior se předvedla ve dvou-
minutové freestylové sestavě. Malé zaváhání ji odsunulo z první desít-
ky, i tak si vedla skvěle a skončila mezi evropskou konkurencí třináctá. 
V disciplíně Womeń s division mezi soutěžícími byla řada zvučných jmen 
a zkušených yoyerek. Veronika byla nejmladší a také nejméně zkušená. 
Obrovská podpora ze strany českého publika a úspěch z předchozího dne 
způsobily, že Veronika byla méně nervózní než její soupeřky a to se odra-
zilo na její výkonu. Na stupně vítězů dosáhly dvě polské reprezentantky 
a Veronika získala skvělé druhé místo.            (red)

Šmajd přilákal stovky turistů

Břeclavané mezi 
oceněnými sportovci kraje

Břeclavská yoyerka převálcovala 
evropskou konkurenci
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Rozpis zápasů fotbalistů MSK 
A v rámci soutěže MSFL
Hraje se vždy na hřišti areálu MSK na ulici Lesní

so 28. 3. MSK - Slovácko B (15.00)

so 11. 4. MSK - Orlová (15.30)

so 25. 4. MSK - Zlín B (16.00)

st 6. 5. MSK - HFK Olomouc (17.00)

so 9. 5. MSK - Uničov (16.30)

so 23. 5. MSK - Kroměříž (16.30)

so 13. 6. MSK - Hlučín (16.30)

Přihlaste se na FLORBALOVÝ TURNAJ 
O MORAVSKÝ POHÁR

Amatérský turnaj ve fl orbalu odstartuje 27. 6. 2015
Poprvé na moderní in-linové ploše zimního stadionu

Přihlášky družstev posílejte do 31. 5. 
na e-mail herman@tereza-breclav.cz

Hraje se podle upravených turnajových pravidel
V každém družstvu musí být na hřišƟ  vždy alespoň 1 žena

Hraje se ve smíšených družstvech (5+1), věk od 14 let
Startovné: 1 000,- Kč na družstvo
Organizátorem je Tereza Břeclav

Závěr přípravy na jarní odve-
ty MSFL se mužům MSK Břeclav 
A vydařil. V posledním příprav-
ném zápasu porazili 3:2 celek 
MFK Vyškov. V zápase, který se 
hrál na přírodní trávě v Sedleci, 
potěšil nejen výsledek, ale i před-
vedená hra, přestože kvůli zraně-
ní chyběla trenéru Karlu Bečkovi 
celá základní obranná čtveřice. 
První mistrovský zápas se ale mu-
žům MSK nepovedl. Z Olomou-
ce si přivezli krutou porážku 0:6, 
když s  favoritem dokázali držet 
krok po celý první poločas (0:1). 
Boj o setrvání v soutěži, o posun 
do klidnější části tabulky, bude 

i nadále hlavním cílem fotbalistů 
MSK Břeclav A.

Na ligové úrovni startuje i do-
rost MSK U19, který je důležitou 
složkou klubu, v  níž dorůstají 
vlastní odchovanci pro třetiligo-
vé áčko mužů, případně pro celek 

mužů MSK B, hrající 1.A třídu. 
V prvním jarním kole Moravsko-
slezské ligy U19 podlehl nejstarší 
dorost Břeclavi v domácím pro-
středí lídrovi soutěže, Hanácké 
Slávii Kroměříž 1:3. Aktuálně drží 
MSK U19 jedenáctou příčku, stej-
ně bodů má dvanáctá Sparta Brno, 
o bod méně HFK Olomouc, o dva 
SK Líšeň. V dohledu této čtveřice 
jsou jen Vítkovice, ostatní účast-
níci soutěže mají zřetelný bodový 
odstup. Z MSL dorostu se nesestu-
puje, jejími účastníky jsou druž-
stva s licencí Sportovního centra 
mládeže, případně další celky, 
zařazené z  rozhodnutí příslušné 
komise FAČR. Lze proto v klidu 
přistupovat k  jednotlivým zápa-
sům a snažit se v nich o co nejlepší 
výsledek, o průběžný výkonnost-
ní růst celého družstva a potažmo 
nejtalentovanějších jednotlivců, 
příštích členů prvního družstva 
mužů MSK.                  (jh,foto dav)  

Už posedmé si břeclavští 
školáci zasoutěžili v závodech 
na trenažéru v  břeclavském 
Domě školství. Více než sto 
dětí se utkalo v rámci přeboru 
základních škol. Břeclaváky 
přijeli otestovat i  závodní-
ci z Valtic a Hrušek. Trena-
žéry jsou přitom nezbytným 
prvkem při zimní přípravě 
veslařů, slouží ale také jako 
předstupeň náborových akcí. 
Účastníci akce mohli na tre-
nažéru vidět i starostu Pavla 
Dominika nebo exhibici nej-
lepších břeclavských veslařů, 
kteří se řadí také mezi repub-
likovou a někteří i mezinárod-
ní špičku. Břeclavským školám 
letos těsně vzala prvenství val-
tická ZŠ. Na snímku je nejrychlejší veslař dne Adam Horák se svým učite-
lem a trenérem v jedné osobě Petrem Pláteníkem ze ZŠ Kupkova.         (dav)  

Fotbalový A tým MSK na jaře: Boj o klid

Školáci se utkali 
na trenažérech

Občanské sdružení OLYMPIA Stará Břeclav zve na
Turnaj v malé kopané „O pohár OLYMPIE“ - XV. ročník

V neděli 5. července 2015 od 11 hodin
v areálu OLYMPIE v lokalitě Pastvisko ve Staré Břeclavi

Počet hráčů: 6 + 1 (náhradníci neomezeni), střídá se průběžně
Přihlášky a více info. na e-mailu vladimir.paulik@seznam.cz, 

tel.: 777 794 200
Termín přihlášek: do 30. 4. 2015

Hrací systém bude určen podle počtu účastníků
Hraje se současně na dvou hřištích

Přijďte se podívat na Strongmany
Oddíl silového trojboje Power Břeclav, Československý legionář 

a ČsOL - Jihomoravská krajská jednota pořádají šestý ročník vojen-
ské silové soutěže družstev a jednotlivců „Czech Army Strongman“. 
Soutěž je prioritně určená pro členy AČR, AZ AČR, členy ČsOL 
a integrovaného záchranného systému, policie nebo HZS. Po do-
mluvě s pořadateli pro doplnění počtu soutěžících bude umožněn 
omezeně i start bez příslušnosti k těmto složkám. Soutěž odstartuje 
18. 4. v areálu MSK Břeclav na ulici Lesní v 9 hodin ráno. Siláci bu-
dou bojovat až do 15 hodin. Strongmani se utkají v soutěži družstev 
a jednotlivců. Pojede se bench press v časovém limitu, siláci budou 
přenášet těžká břemena nebo přehazovat přes překážku „Atlasův 
kámen“. Novinkou letošního ročníku je víceboj žen. Více informa-
cí na e-mailu radovan.powerbull@seznam.cz.        (red)
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Bylinkový ráj 
SONNENTOR
Čejkovice u Hodonína

NAVŠTIVTE NÁS
Nabízíme zážitkovou exkurzi v našem moderním závodě 
na zpracování čajů a koření. V areálu najdete také přírodní 
bylinkovou zahrádku a nově postavenou vyhlídku.

EXKURZE 
Skupinky od 10 osob
Kdykoliv po předchozí tel. domluvě. po–ne 10–15 hod.

Jednotlivci a skupinky do 10 osob
Pouze v tyto vyhrazené termíny:
červenec–září: po–pá ve 12 a 14 hod. 
květen–prosinec: so–ne 10–14 hod.,
státní svátky: 10–14 hod.
Exkurze začínají vždy v celou hodinu

FIREMNÍ PRODEJNA 
Nabízí široký sortiment biočajů,
biokoření a dalších biospecialit. 
otevřeno celoročně: po–pá 8–17 hod. 
květen–prosinec: so–ne 10–15 hod., 
svátky: 10–15 hod.

KONTAKTUJTE NÁS NA 
BylinkovyRaj@sonnentor.cz 
nebo na telefonu 702 056 505

Příhon 943, 696 15 Čejkovice

www.sonnentor.cz
 Sonnentor Čejkovice

Sluneční 
     máj

1. a 8. května 2015 
     od 10 do 14 hodin,
     probíhají exkurze
           zdarma.


